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MEMO 
 

 

 

Aan Gemeenteraad Almelo 

 

Betreft Beantwoording vragen raadzaken 14-10-2024 

 

 

 

 

 

Tijdens de raadszaken ‘Inzicht in effecten scenario’s binnen sociaal domein’ van 14 oktober 2024 

is toegezegd dat een aantal vragen schriftelijk beantwoord zou worden. Hieronder vindt u de 

beantwoording. 

 

Wat zijn de mogelijke negatieve financiële effecten van de verschillende 

bezuinigingsmaatregelen?  

De vraag naar het becijferen van de mogelijke negatieve maatschappelijke en financiële effecten 

van de bezuinigingsmaatregelen, bijvoorbeeld de verwachte toename van armoede of 

schuldenproblematiek door het versoberen van de collectieve zorgverzekering, is op dit moment 

niet concreet te beantwoorden. Hoewel we verwachten dat bepaalde maatregelen kunnen leiden 

tot negatieve maatschappelijke gevolgen, ontbreekt de onderliggende data om dit op voorhand 

met enige zekerheid te kwantificeren. 

 

Wat kunnen we wel zeggen? 

Bij het maken van inschattingen voor de financiële opbrengsten van maatregelen kunnen we 

ons baseren op bestaande cijfers zoals cliëntenaantallen en historische kosten. Dit ligt anders 

voor de negatieve effecten: voor deze inschattingen hebben we geen relevante ervaringscijfers 

die als basis kunnen dienen. Hierdoor kunnen we geen nauwkeurige of gefundeerde 

voorspellingen doen over het aantal mensen dat geraakt zal worden, of de bijkomende kosten, 

zoals die voor schuldhulpverlening in het genoemde voorbeeld. 

 

Monitoring en toekomstige inzichten 

Zoals toegelicht tijdens de raadzaken op 14 oktober, richten we momenteel een 

monitoringsysteem in dat niet alleen de financiële opbrengst van de maatregelen volgt, maar 

ook de maatschappelijke impact in kaart brengt. In het voorbeeld van de collectieve 

zorgverzekering zullen we bijvoorbeeld het aantal aanvragen voor bijzondere bijstand ten 

behoeve van zorgkosten nauwlettend volgen om te zien of de versobering leidt tot meer beroep 

op deze voorzieningen. En bij vervanging van geïndiceerde zorg door algemene voorzieningen, 

maken we met de aanbieders afspraken over data-uitwisseling om te monitoren of mensen 

daadwerkelijk gebruikmaken van de beschikbare opties. Dit stelt ons in staat om, met de tijd, 

meer zicht te krijgen op de effecten van de bezuinigingen. 
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Conclusie 

Hoewel het momenteel niet mogelijk is om concrete cijfers te geven over de negatieve financiële 

effecten van de bezuinigingsmaatregelen, nemen we stappen om deze in de toekomst beter in 

kaart te brengen. De monitoring van zowel de financiële als de maatschappelijke gevolgen zal 

ons hierin voorzien van de noodzakelijke data om op termijn gerichtere uitspraken te doen. 

 

Hoe gaan we om met jongeren met zorg in de overgang van 18- naar 18+, stoppen we dan 

meteen of krijgen we dan zorg via andere setting? 

Wanneer een jongere met jeugdzorg 18 wordt, wordt er gekeken naar de zorg die hij/zij op dat 

moment ontvangt en of deze zorg ook na 18 noodzakelijk is. Wanneer dat het geval is, wordt er 

gekeken of er een vergelijkbaar product vanuit de Wmo, Zorverzekeringswet of Wet langdurige 

zorg kan worden ingezet. Is inzet van een voorliggende wet niet mogelijk maar moet zorg wel 

worden doorgezet, dan kan een indicatie verlengde jeugdwet worden afgegeven. Dit loopt 

maximaal tot 23 jaar.  

 

Om al vroeg na te denken over de overgang 18- 18+ is in de nieuwe inkoop Jeugdhulp 

opgenomen dat indien een jeugdige woont of verblijft bij een aanbieder en 16 jaar of ouder is, 

door aanbieder samen met het jeugdige en netwerk en in afstemming met de verwijzer gericht 

gewerkt aan een Toekomstplan. Hierbij is tenminste aandacht voor alle leefdomeinen van de Big 

5 (wonen, werk/school, inkomen, welzijn en support). Dit is erop gericht om met jeugdigen te 

werken aan een toekomstige vervolg-woonsituatie. Dit toekomstplan zal ook in Almelo 

geïmplementeerd worden.  

 

Hoe zeker is het te realiseren bedrag? Als u dat niet haalt, wat doet u dan? 

De maatregelen zijn taakstellend, niet op het niveau van individuele maatregelen, maar voor het 

totaalbedrag oplopend tot 8,7 miljoen in het sociaal domein. In de tabellen op pagina 8 – 11 zijn 

de netto besparingen op de zorgkosten weergeven. Randvoorwaardelijk hiervoor is dat de basis 

van de organisatie op orde is, in lijn met het HHM-rapport, zoals eerder bij de perspectiefnota 

met u gedeeld is. We stellen een plan hierover binnenkort vast. De kosten hiervan brengen we 

ten laste van de reserve Sociaal Domein. Deze dekking leggen we in de slotrapportage aan u 

voor. 

Uit ervaring weten we dat diverse zaken die buiten onze invloedssfeer liggen belemmeringen 

kunnen opwerpen voor het realiseren van de opbrengsten. Denk aan autonome ontwikkelingen 

in bijvoorbeeld de economie, die een andere arbeidsmarktsituatie tot gevolg kunnen hebben. In 

geval van dit soort autonome ontwikkelingen, waardoor de voorgenomen maatregelen niet het 

gewenste financieel effect hebben, zal naar andere maatregelen moeten worden gezocht 

waarmee het te besparen bedrag alsnog gerealiseerd wordt. 

 

Is er informatie beschikbaar over of in Almelo het ‘kopen’ van cliënten in de bewindvoering 

speelt en zo ja, wat kunnen wij daaraan doen/doen wij daaraan? 

In Almelo hebben wij geen signalen ontvangen over het ‘kopen’ van cliënten in bewindvoering. 

Het komt wel eens voor dat een bewindvoerder stopt, waarna een andere bewindvoerder 

cliënten overneemt. Dat de eventuele nieuwe bewindvoerder een beloning voor 
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aanvangswerkzaamheden in rekening mag brengen, is vastgelegd in de Regeling beloning 

curatoren, bewindvoerders en mentoren. Het is goed om te weten dat het verzoek om een 

andere bewindvoerder toegewezen te krijgen, via de rechtbank verloopt. De kantonrechter toetst 

een dergelijk verzoek en benoemt, bij een positief oordeel, vervolgens een andere 

bewindvoerder.  

 


